
English 
Conference Call for Papers 

Justifying Power and Decisions in the 21st Century: Rethinking Legitimacy from 

a PPE perspective 

University Witten/Herdecke, 6th – 8th May 2016  

How can political science, economics and philosophy contribute to shedding light on 

the current discussion of legitimacy in the 21st century? What are the latest research 

topics and hotly debated issues – and what is currently missing on the agenda? 

The challenges facing modern society do not respect academic or national boundaries. 

In the highly complex and mutually interdependent societies of the 21st century, the 

most convincing and lasting impetus comes from individuals who think in 

interdisciplinary terms and know how to integrate economic, political and philosophical 

perspectives. Thus, the topic of “legitimacy” lends itself particularly well to our debate 

as it brings together a plethora of the yet-to-be-answered questions about what it 

actually means for a society to operate a morally legitimate, politically stable and 

economically viable social arrangement. 

The aim of the conference is to give advanced undergraduate, graduate and PhD 

students working in the field of PPE an opportunity to present and discuss their projects 

with peers, receive feedback for work in progress, and build a wider community of 

interdisciplinary students across Germany, Europe and beyond.  

The conference will consist of five keynote speeches and a series of paper sessions, 

organised by the scientific committee.  

 

Keynote speakers: 

Dr. Fiona Adamson, University of London 

Dr. Karen Horn, Humboldt-Universität Berlin 

Prof. Dr. Fabienne Peter, University of Warwick 

Dr. Robert Lepenies, Freie Universität Berlin 

Dr. Lisa Herzog, Stanford University & Universität Frankfurt am Main 

 

Call for Papers from December 1 until February 14, 2016 

Email complete papers (also past papers) to: 

Scientific Committee 



Laura Bickel and Anselm Houswitschka 

ppe-conference@uni-wh.de 

 

The scientific committee will make a selection of participants based on the quality and 

relevance of the submitted papers. Papers’ expected length is between 6000 and 8000 

words. Based on the presentations at the conference, the scientific committee will 

invite a selection of authors to contribute to a book published in 2016. 

We particularly encourage you to develop your own thoughts on the theme, to connect 

your current seminar work with the conference topic … and to submit your own paper! 

We are looking forward to your ideas! 

Your PPE Conference 2016 Team 

 

 

  

https://owa.uni-wh.de/owa/redir.aspx?SURL=UqwRANyJM-cZn7GLaRAz9kJtF6He5lslGn68e2GxU1TF-YNl4PnSCG0AYQBpAGwAdABvADoAcABwAGUALQBjAG8AbgBmAGUAcgBlAG4AYwBlAEAAdQBuAGkALQB3AGgALgBkAGUA&URL=mailto%3appe-conference%40uni-wh.de


German 
Conference Call for Papers 

Justifying Power and Decisions in the 21st Century: Rethinking Legitimacy from 

a PPE perspective 

Universität Witten/Herdecke, 6. bis 8 Mai 2016  

Was können Philosophen, Politologen und Ökonomen beitragen, um den Diskurs über 

die Rolle von Legitimität im 21. Jahrhundert voranzubringen? Was sind die aktuellen 

Diskussionen und Forschungsthemen – und was müsste eigentlich noch besprochen 

werden? 

Die Herausforderungen für komplexe und interdependente Gesellschaften machen 

weder an akademischen noch nationalen Grenzen halt. Die überzeugendsten und 

nachhaltigsten Antworten können daher diejenigen anbieten, die interdisziplinär 

denken und wissen, wie man philosophisches, politisches und ökonomisches, 

miteinander verbindet. In diesem Zusammenhang eignet sich das Thema “Legitimität” 

besonders gut, um auf dieser Konferenz all die noch nicht abschließend geklärten 

Fragen darüber zu versammeln, wie ein moralisch legitimer, politisch stabiler und 

wirtschaftlich wettbewerbsfähiger Gesellschaftsvertrag zustande kommen kann. 

Das Ziel der Konferenz besteht darin, Bachelor- und Masterstudierenden sowie 

Doktoranden aus dem PPÖ-Umfeld die Möglichkeit zur Präsentation ihrer 

Forschungsarbeit zu geben, Peer-Feedback zu erhalten und mit anderen 

interdisziplinär forschenden Kollegen aus ganz Europa zu netzwerken. 

Die Konferenz besteht aus fünf Gastvorträgen sowie einer Serie von 

wissenschaflichen Vorträgen mit anschließender Diskussion, die von unserem 

Scientific Committee organisiert werden.  

 

Gastredner: 

Dr. Fiona Adamson, University of London 

Dr. Karen Horn, Humboldt-Universität Berlin 

Prof. Dr. Fabienne Peter, University of Warwick 

Dr. Robert Lepenies, Freie Universität Berlin 

Dr. Lisa Herzog, Universität Frankfurt am Main 

 

Call for Papers offen vom 1. Dezember bis 14. Februar 2016 



Senden sie Ihre vollständigen Arbeiten (auch past papers) bitte an das  Scientific 

Committee 

Laura Bickel and Anselm Houswitschka 

ppe-conference@uni-wh.de 

 

Das Scientific Committee wird eine Auswahl auf Basis der Qualität und Relevanz der 

eingereichten wissenschaftlichen Arbeiten vornehmen. Die erwartete Länge liegt 

zwischen 6000 und 8000 Wörtern. Auf Grundlage der Präsentationen möchten wir im 

Anschluss an die Konferenz einige Teilnehmer dazu einladen, ihre Beiträge im 

Rahmen eines Konferenzbandes zu veröffentlichen. 

Wir ermutigen alle Studierende ihre eigenen Gedanken zu entwickeln und aktuelle 

Seminararbeiten mit dem Konferenzthema in Verbindung zu bringen … und die Arbeit 

bei uns einzureichen! Wir freuen uns auf eure Papers und Präsentationen! 

 

Ihr/ euer PPE Conference 2016 Team 

 

 

https://owa.uni-wh.de/owa/redir.aspx?SURL=UqwRANyJM-cZn7GLaRAz9kJtF6He5lslGn68e2GxU1TF-YNl4PnSCG0AYQBpAGwAdABvADoAcABwAGUALQBjAG8AbgBmAGUAcgBlAG4AYwBlAEAAdQBuAGkALQB3AGgALgBkAGUA&URL=mailto%3appe-conference%40uni-wh.de

